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Οικονομικών κ.κ. Μ ιλτ. Παπάίω- 

άννου και Γιάννος Παπαντωνίου, 

με την οποία, τα αποθεματικά 236 
ασφαλιστικών ταμείω ν και 5 1 ΔΕ- 

ΚΟ, συνολικού ύψους 2,3 τρισε
κατομμύρια δρχ., που βρίσκονταν 
στην Τράπεζα της Ελλάδος και 

δεν είχαν επενδυθεί, τοποθετή

θηκαν σε τίτλους του Δημοσίου, 

δηλαδή σε έντοκα γραμμάτια και 
σε ομόλογα. Η σχετική τροπολο

γία κατετέθη στη Βουλή στις 16 

Φεβρουάριου 1997 και στη συνέ

χεια έγινα νόμος του κράτους. Μ ε 
αυτήν τη διάταξη, όπως είπαν τό 

τε πηγές των ασφαλιστικών ταμεί

ων, περιήλθε στη δικαιοδοσία του 

υπουργείου Οικονομικών το  81%  

των αποθεματικών των ασφαλι
στικών ταμείων, καθώς το υπόλοι

πο 19% από αυτά διαχειριζόταν το  
κάθε Ταμείο, σύμφωνα με το καθε

στώς που καθιερώθηκε με νόμο 

από το  1990. Ήτοι το 9% του απο- 
θεματικού του διεχειριζόταν κάθε 

Ταμείο και το  υπόλοιπο 10% ήταν 

«υποχρεωτική» κατάθεση στην 

Τράπεζα της Ελλάδος. Βέβαια, δύο

ταμείων να αυξήσουν τη συμμετο

χή τους στην αγορά μετοχών, με 

αποτέλεσμα βέβαια να υποστούν 

ζημιές πολλών δισ. δρχ. Αλλά λ ε 
πτομέρειες για το  θέμα του Χρη

ματιστηρίου θα αναφέρουμε σε 

επόμενα δημοσιεύματα...

Οργή του α ς ε π  για «θολές»

προκηρύξεις προσλήψεων!

Ενώ όμως ήταν εμφανή τα προ

βλήματα στην προσπάθεια εξοικο

νόμησης χρημάτων, η κυβέρνηση 

ετοιμαζόταν να προχωρήσει σε ν έ 

ες προσλήψεις, μέσω του ΑΣΕΠ. 
Ωστόσο, το  ΑΣΕΠ, με αφορμή τις 

επικείμενες ν έες  προσλήψεις, 

άδραξε την ευκαιρία να καλέσει 
την κυβέρνηση να μην προχωρήσει 

σε «θολές» προκηρύξεις θέσεων, 

τονίζοντας ότι κατά την προηγού
μενη προκήρυξη θέσεων για το Δη

μόσιο και τους OTA, έγιναν παράνο

μοι διορισμοί προσωπικού, καθώς 

δεν ορίζονταν οι ειδικότητες, ούτε 

τα προσόντα, είτε ορίζονταν ελλι- 

πώς. Επίσης, δεν οριζόταν η ηλικία 

ή σε διάφορες περιπτώσεις οριζό

ταν ηλικία κάτω των 18 ετών ή ορι
ζόταν ανώτατο όριο ηλικίας μικρό

τερο του  60ού  έτους ή δεν 

ορίζονταν όλα τα σχετικά δικαιο- 

λογητικά που απαιτούντο ή για ορι
σμένες ειδικότητες αποκλείονταν 

από τον σχετικό διαγωνισμό οι άν- 

δρες! Από τις παρατηρήσεις αυ
τές, που περιελήφθησαν μάλιστα 

σε εγκύκλιο που εξέδωσε ο τότε 
υφυπουργός Εσωτερικών Λά

μπρος Παπαδήμας, προκύπτει ξε
κάθαρα ότι οι κυβερνήσεις του ΠΑ- 

ΣΟΚ διόριζαν στο Δημόσιο όποιους 

ήθελαν, δηλαδή την κομματική 

τους πελατεία! Μ ε δυο λόγια οι 
κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ είχαν με

τατρέψει το  ΑΣΕΠ σε

χρόνια αργότερα, όταν η κυβέρνη
ση Σημίτη ενεπλάκη στη διαδικα
σία στήριξης του... Χρηματιστηρί 

ου, τότε άλλαξε το ν  σχετικό 
νόμο και εηέτρεψε στις διορι

σμένες από την κυβέρνηση 

διοικήσεις των ασφαλιστικών

επιτελείο εφοβείτο εκτροχιασμό του 
Προϋπολογισμού από τον πρώτο δί- 

μηνο του 1997. Έτσι, σαν πρώτο μέ

τρο αποφασίσθηκε στα μέσα Μαρ

τίου να ληφθούν μέτρα για να 
περιορισθούν οι δαπάνες στην περί
θαλψη των δημοσίων υπαλλήλων. 

Μάλιστα, ο  τότε υφυπουργός Οικο

νομικών Νικ. Χριστοδουλάκης, ανα

κοινώνοντας ότι με το θέμα αυτό θα 
ασχοληθεί μια ειδική επιτροπή που 

θα συνέστηνε, είχε δηλώσει συ, σύμ

φωνα με μελέτη συναδέλφου του 
«αναπληρωτή» καθηγητή, που όμως 

δεν κατονόμασε, «οι επισκέψεις των 

δημοσίων υπαλλήλων σε γιατρούς 

είναι πλασμαυκές, οι δε παρακλινικές 

εξετάσεις που κάνουν με εντολή 

των γιατρών κοστίζουν διπλάσια από 

το κόστος των ασφαλισμένων στο 
ΙΚΑ λέγοντας χαρακτηριαπκά: «0 κά

θε ασφαλισμένος δημόσιος υπάλ
ληλος κοστίζει στο κράτος σχεδόν τα 

διπλάσια απ' όσα κοστίζει ο  ασφαλι

σμένος του ΙΚΑ και τα τετραπλάσια 
από τον ασφαλισμένο του ΤΕΒΕ». 

Από τα παραπάνω ήταν φανερό συ 

η κυβέρνηση είχε αποφασίσει να 
προχωρήσει στη λήψη μέτρων μείω

σης δαπανών υγείας, καθώς δεν 
μπορούσε να περιορίσει την επέκτα

ση του κράτους! Τρανή απόδειξη του 
κυβερνπυκού αυτού αλλαλούμ ήταν 

η έκδοση Προεδρικού Διατάγματος 

(Π.Δ. 37/1997) περί τις 20 Μαρτίου 

του 1997, με το οποίο εδημιουργεί- 

το στο Γενικό Λογιστήριο του Κρά
τους νέα Γενική Γραμματεία Δημο
σιονομικής Πολιτικής, στην οποία 

ενσωματώθηκε ολόκληρο το προ

σωπικό της υφισταμένης τότε Γενι

κής Γραμματείας Οικονομικής Πολιτι- 

κής, αλλά και άλλοι... 50 πτυχιούχοι 

που θα διορίζονταν στη συνέχεια!
ΣΥΝΕΧΙΖΕΤΑΙ

ΜΕΡΟΣ ΜΗ'

Τ ο ξεκίνημα της πορείας 

της οικονομίας το 1997 
ήταν δύσκολο. Και εξαιτί- 

ας της αυξημένης φορολογίας 

που επέφερε μείωση του εισοδή

ματος των εργαζομένων και των 
συνταξιούχων από τον πρώτο 

κιόλας μήνα του έτους, καθώς 
αυξανόταν η παρακράτηση του 

φόρου, λόγω της αύξησης της 

φορολογίας, ενώ παράλληλα η 
αγορά δεν πήγαινε καλά, οι ακά

λυπτες επιταγές και οι απλήρω
τες συναλλαγματικές παρουσία

ζαν αυξητικές τάσεις, καθώς στο 

τέλος του 1996 το  ύψος είχε 

φθάσει στα 322,4 δ ια  δρχ!

στην είσπραξη των εσόδων, παρά τη 
μεγάλη αύξηση της φορολογίας 

που είχε επιβληθεί ήταν αποκαρ

διωτική. Όπως ακριβώς συνέβη και 

τώρα παρά την αυξημένη φορολο
γία που επεβλήθη. Έτσι, σύμφωνα 
με τις πληροφορίες που υπήρχαν 

στις αρχές Μαρτίου, τα έσοδα στο α' 

δίμηνο του 1997 είχαν αυξηθεί κα

τά 0,8% έναντι στόχου του προϋπο

λογισμού 14,5%!

Προβλήματα με τα έσοδα 
αλλά νέες προσλήψεις...

Ο δε αρμόδιος υφυπουργός Νικ. 

Χριστοδουλάκης αρνήθηκε τότε να 

δώσει στη δημοσιότητα στοιχεία 

από το Γενικό Λογιστήριο για την 

πορεία των εσόδων στο Α ' δίμηνο. 

Και όχι μόνο αρνήθηκε να δώσει 
στοιχεία, αλλά έσπευσε να δηλώσει, 

επειδή προφανώς εγνώριζε την 

αποτυχία των εσόδων, όπ σύντομα 

θα είχε συναντήσεις με εκπροσώ

πους από όλα τα υπουργεία, αλλά 
και τους επκορπγούμενους από τον 

προϋπολογισμό φορείς, προκειμέ- 

νου να τους εφκπήσει την προσο

χή όπ θα πρέπει οι δαπάνες τους να 

κινούνται ακόμη και κάτω από 
το όριο που έχει τεθεί 

στον Προϋπολογι
σμό. Ήταν προ

φανές ότι το 
οικονομικό

Παράλληλα, μέσα στον Ιανουά

ριο, παρατηρήθηκε και μείωση του 
ενδιαφέροντος των αποταμιευτών 

στην αγορά τίτλων του Δημοσίου, 

εντόκων γραμματίων και ομολό

γων, κυρίως για τον λόγο ότι τα επι

τόκιά τους είχαν αρχίσει να μειώνο

νται. Στο πρόβλημα αυτό η τότε 
κυβέρνηση Σημίτη σκέφθηκε να 
δώσει τη δική της λύση, η οποία 

όμως μάλλον θα απέβαινε επί ζη
μία των ασφαλιστικών φορέων και 

των ΔΕΚΟ, καθώς σκέφθηκε να «δε

σμεύσει» τα διαθέσιμό τους και να 
τα τοποθετήσει σε τίτλους του Δη

μοσίου.

Κρατικά ομόλογα 

τα αποθεματικά των Ταμείων

Έτσι, παρά την αρχική 
αντίθεση του τότε υπουργού 

Εργασίας Μιλτ. Παπάίωάν- 

νου, τελικά κατετέθη σε 

νομοσχέδιο στη Βουλή 

τροπολογία που υπέ

γραφαν ο τότε 

υπουργός Εργα

σίας και Οικο
νομίας και


